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Protokół Nr XIX/16 
RADY GMINY DĄBRÓWNO 

z dnia 30 marca 2016 r. 
 

1. Otwarcie nastąpiło o godz. 1300, zamknięcie o godz. 1604. 

Na posiedzeniu podjęto 6 uchwał od Nr XIX/114/16 do Nr XIX/119/16. 

Zaproszenie stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Radni wg listy obecności – załącznik nr 2 

2. Sołtysi wg listy obecności – załącznik nr 3 

3. Dorota Szczurowska – Zastępca Wójta Gminy Dąbrówno. 

4. Danuta Tupaj – Skarbnik Gminy. 

5. Grażyna Halkiewicz – Sekretarz Gminy. 

6. Marcin Ignatowski – Radca Prawny. 

7. Irena Podolak – p. o Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Dąbrównie. 

8. Daniel Stempkowski – Dyrektor Gminnego Centrum Kulturalno – Bibliotecznego 

w Dąbrównie. 

9. Piotr Machynia – Podinspektor ds. Gospodarki Komunalnej i Lokalowej 

10. Wojciech Zakrzewski – Inspektor ds. Dróg, Remontów i Zamówień Publicznych 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński powitał zebranych, w posiedzeniu 

uczestniczyło 10 Radnych na 15 osobowy skład Rady, w związku z czym obrady były 

prawomocne. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno Pan Andrzej Krzemiński złożył wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/62/15 

Rady Gminy Dąbrówno z dnia 16 lipca 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie nieruchomości od Skarbu Państwa na rzecz Gminy Dąbrówno. 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 
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Głosowanie: 

 za – 10 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

Przewodniczący Rady złożył wniosek o przeniesienie pkt. 4, 5, 6 dotyczących sprawozdań z 

działalności i realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrównie na 

początek obrad. 

Głosowanie: 

 za – 10 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Kontynuując Przewodniczący złożył wniosek o przeniesienie pkt. 10 dotyczącego 

sprawozdania z działalności GCKB w Dąbrównie na początek obrad. 

Głosowanie: 

 za – 10 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad. Porządek obrad po  zmianach 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad. 3 lit. f) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodzin na lata 2016 – 

2018  

Pani Irena Podolak p. o. Kierownika GOPS w Dąbrównie przedstawiła główne zadania 

realizowanie w ramach Gminnego Programu Wspierania Rodzin na lata 2016 – 2018. 

Zmiana składu Rady z 10 na 11. Na obrady przybył Radny Pan Michał Mielczarek. 

Pani Irena udzielała odpowiedzi na zadawane pytania. 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 
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 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XIX/114/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  

 

Ad. 5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011 – 2017 za 

2015 rok.  

Pani Irena Podolak p. o Kierownika GOPS w Dąbrównie przedstawiła, w jaki sposób są 

realizowane zadania gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie.  

Udzielono odpowiedzi na temat ilości założonych tzw. „niebieskich kart” rodzinom z terenu 

gminy Dąbrówno. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad. 4. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Dąbrównie za 2015 rok. 

Pani Irena Podolak przedstawiła informację z działalności ośrodka w 2015 roku. Zebranych 

poinformowano o rodzajach udzielanej pomocy, która nie tylko ma charakter finansowy. Pani 

Irena Podolak udzielała odpowiedzi na zadawane pytania związane z działalnością i realizacją 

zadań GOPS w Dąbrównie w roku ubiegłym.  

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2015 

rok. 

Pani Irena Podolak przedstawiła informacje z realizacji zadań z zakresu wspierania rodzin w 

roku ubiegłym, które powiązane są z realizacją podjętego programu z tego zakresu.  

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno zarządził głosowanie.  
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Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Sprawozdania zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad. 10. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Kulturalno – 

Bibliotecznego w Dąbrównie za rok 2015. 

Dyrektor GCKB w Dąbrównie Pan Daniel Stempkowski przedstawił informację związaną z 

działalnością GCKB w 2015 roku. Przedstawiona została prezentacja ilustrująca prace 

przygotowawcze oraz przebieg organizowanych imprez okolicznościowych. Zebrani zostali 

poinformowani o przebiegu i trudzie włożonym w  organizację imprez, akcji, spotkań i zajęć 

dla dzieci i młodzieży wspólnie z innymi organizacjami, które zakończyły się sukcesem. 

Omówiona została współpraca GCKB z poszczególnymi  świetlicami znajdującmi się na 

terenie Gminy Dąbrówno.  

Radni uzyskali wyczerpujące odpowiedzi na zadawane pytania. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad. 3 lit. g)w sprawie zmiany uchwały Nr XI/62/15 Rady Gminy Dąbrówno z dnia 16 

lipca 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od 

Skarbu Państwa na rzecz Gminy Dąbrówno. 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska poinformowała, że podjęcie uchwały jest 

spowodowane zaistniałymi rozbieżnościami w dokumentach dotyczących powierzchni 

przejętych nieruchomości, które muszą zostać sprostowane.   

Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 
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Uchwała Nr XIX/115/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu.  

 

Przerwa 5 min. 

  

Ad. 3 lit. a) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dąbrówno na lata 2016 – 2025. 

Skarbnik Gminy Pani Danuta Tupaj przedstawiła zmiany dotyczące niniejszej uchwały. 

Uzasadnienie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

Brak pytań. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się  - 0 głosów 

Uchwała Nr XIX/116/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrówno na 2016 r. 

Skarbnik Gminy Pani Danuta Tupaj przedstawiła projekt uchwały dotyczący zmian w 

budżecie gminy na rok bieżący. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Grażyna Wańkowicz poprosiła o wyjaśnienie ponoszonych 

kosztów z tytułu opłat za odprowadzane do powietrza spaliny z kosiarek? 

Skarbnik Gminy Pani Danuta Tupaj udzieliła odpowiedzi w tej sprawie. 

Radny Pan Michał Mielczarek poprosił o wyjaśnienie przeznaczonych środków w wysokości 

122 tys. zł. na remont drogi w miejscowości Samin, czym zostało to podyktowane? 

Skarbnik Gminy Pani Danuta Tupaj poinformowała, że gmina będzie starała się o 

dofinansowanie na ten cel.  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska dodała, że został już złożony jeden wniosek o 

dofinansowanie remontu trzech dróg w miejscowościach Wierzbica, Samin, Saminek, które 

spełniły określone wymagania.  

Radny Pan Marek Zalewski zapytał, czy będzie to remont drogi, czy też jej budowa? 

Pan Wojciech Zakrzewski w odp. poinformował, że na drodze w Saminie i Saminku 

planowane jest wykonywanie nakładki asfaltowej, a w Wierzbicy betonu, który zostanie 

położony metodą natryskową, czyli można powiedzieć, że budowa. 
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Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący 

odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za -  10 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 1 głos 

Uchwała Nr XIX/117/16 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

Ad. 3 lit. c) w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego 

obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych przez Gminę Dąbrówno.  

Pan Piotr Machynia przedstawił projekt uchwały, uzasadnienie stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu.  

Radny Pan Janusz Szraga stwierdził, że nie zauważył, aby pracownicy gminy porządkowali 

cmentarze wojenne. Prace porządkowe zazwyczaj wykonywane są przez harcerzy. Zapytał, 

czy po otrzymaniu środków finansowych prace porządkowe będą wykonywane przez 

pracowników urzędu, czy też w dalszym ciągu przez harcerzy? 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz w odp. poinformowała, że gmina może zlecić te 

zadanie innym podmiotom za odpłatnością. W ubiegłym roku Pan Daniel Stempkowski - 

Dyrektorem GCKB w Dąbrównie wystąpił z wnioskiem do Wójta Gminy o przekazanie  

uporządkowania cmentarzy i grobów wojennych drużynie harcerskiej z Dąbrówna. Wówczas 

cała kwota zawarta na podstawie stosownego porozumienia otrzymana od Wojewody 

Warmińsko – Mazurskiego zostanie przekazana harcerzom funkcjonującym przy GCKB w 

Dąbrównie. Pani Sekretarz dodała, że przeprowadzona została kontrola z zakresu wykonania 

tego zadania, która zakończyła się pozytywną opinią.  

Sołtys sołectwa Elgnowo zapytała, czy cmentarz w miejscowości Elgnowo również jest ujęty 

w ewidencji zabytków? 

Sekretarz Gminy w odp. poinformowała, że w ewidencji zabytków widnieją trzy cmentarze 

położone w miejscowościach Osiekowo, Logdowo oraz Gardyny. Nadmieniała, że 

porządkowanie cmentarzy i grobów wojennych nie jest zadaniem gminy lecz administracji 

rządowej. 

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 
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 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XIX/118/16 została przyjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu.  

 

Ad. 3 lit. d) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości lokalowej 

mieszkalnej położonej w miejscowości Wierzbica, gmina Dąbrówno.  

Zastępca Wójta Gminy Dąbrówno Pani Dorota Szczurowska poinformowała, że gmina nie 

posiada żadnego mieszkania socjalnego. Odczytała pismo, które wpłynęło do urzędu od 

Stowarzyszenia „Monar” w sprawie zapewnienia lokalu mieszkalnego dla samotnej matki 

wraz z trójką dzieci. Motywem do wypowiedzenia lokalu dla matki jest charakter placówki, w 

którym przebywa ok. 150 mężczyzn bezdomnych o różnej przeszłości i nie jest odpowiednim 

miejscem dla życia i rozwoju dzieci. Władze stowarzyszenia określają termin opuszczenia 

„Monaru” przez mieszkankę Gminy Dąbrówno wraz z dziećmi do końca czerwca br. 

Deklarują pomoc w wyremontowaniu wskazanego przez gminę lokalu dla tej rodziny. Pani 

Zastępca nadmieniała, że gmina posiada budynki w Saminie i Dąbrównie, jednak niestety nie 

są one przysposobione na cele mieszkalne. Obowiązkiem gminy jest zapewnienie lokalu 

mieszkalnego dla osób znajdujących się w ciężkiej sytuacji życiowej, m.in. takiej jak 

omawiana rodzina. 

Radny Pan Piotr Sztymelski zauważył, że w Marwałdzie jest mieszkanie gminne z 

odpowiednim metrażem, w którym można byłoby umieścić tą rodzinę, a obecnie zajmowane 

jest przez jedną osobę. 

Pan Piotr Machynia poinformował, że umowa z obecnym lokatorem zawarta jest na czas 

nieokreślony. 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska stwierdziła, że decyzja o zawarciu takiej umowy 

została podjęta przez byłego Wójta Gminy Dąbrówno. 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz potwierdziła, że tak. Po wydaniu pozytywnej 

opinii Przez Panią Dyrektor PSP w Marwałdzie, ponieważ jest to budynek znajdujący się przy 

szkole podstawowej w Marwałdzie została podpisana umowa.  

Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że nie do końca można byłoby się zgodzić, aby 

„MONAR” miał prawo wypowiedzieć lokal samotnej matce z dziećmi. Dodał, że duża ilość 

dzieci z „Monaru” uczęszcza do szkół i nie „krąży” żadna taka informacja, aby wypowiadane 

były lokale rodzinom, które mieszkają wraz z dziećmi. Radny dodał, że zakup lokalu  o 

powierzchni 17 m2 dla matki z trójką dzieci za 18 tys. zł. jest przesadą, ponieważ warunki, 
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które zostaną tam stworzone nie będą wystarczające dla rodziny czteroosobowej. Nadmienił, 

że nie ma nic przeciwko stworzenia warunków mieszkalnych dla osób potrzebujących, jednak 

w pierwszej kolejności należałoby wyjaśnić, dlaczego stowarzyszenie „Monar” chce 

wypowiedzieć lokal osobie wskazanej w podaniu.  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska w odp. poinformowała, że matki przebywające w 

Domu Odzyskanych dla Życia „Monar” kierowane są do pobliskich Domów Samotnej Matki. 

Pani Zastępca dodała, że nie ma podstawy prawnej, aby samotne matki z dziećmi przebywały 

w placówce „Monar”. Nadmieniła, że do pomieszczenia o pow. 17 m2 zostałby przeniesiony 

lokator obecnie zajmujący mieszkanie dwupokojowe w bloku, należące do zasobu gminy, a 

do tego mieszkania trafiłaby wówczas rodzina wskazana w podaniu.  

Kontynuując dodała, że Przedstawiciele stowarzyszenia „Monar” poinformowali, że po 

upływie okresu wskazanego do opuszczenia ośrodka przez matkę z trójką dzieci zostanie 

naliczona opłata w wysokości 25 zł./os. (100 zł. / dzień). 

Radny Pan Marek Zalewski złożył wniosek o przesunięcie niniejszej uchwały na następną 

Sesją Rady Gminy Dąbrówno celem sprawdzenia zaistniałej sytuacji. Zdaniem Radnego 

kwotę przeznaczoną na zakup lokalu w Wierzbicy można spożytkować w inny sposób. Dodał, 

że sprawa jest pilna ze względu na zbliżający się termin wypowiedzenia umowy przez 

„Monar” matce z dziećmi, ale jest jeszcze sprawa przebudowy i adaptacji budynku w 

Saminie, na który nie ma środków.  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska w odp. zaproponowała, że pracownik urzędu 

przygotuję szczegółową informację o lokalach będących w zasobie Gminy Dąbrówno, którą 

przekaże do Komisji Budownictwa, Ochrony Środowiska i Mienia Komunalnego Rady 

Gminy Dąbrówno celem dokonania oględzin i głębszego zapoznania się z zaistniała sytuacją.  

Radny Pan Marek Zalewski stwierdził, że coraz częściej będą miały miejsce takie sytuacje z 

powodu coraz większej liczby osób w starszym wieku, są rodziny jednoosobowe, np. w 

Saminie jest dużo osób starszych (w większości kobiety), które zajmują mieszkanie. Zdaniem 

Radnego szkoda, że taka sytuacja pojawiła się tak późno, ponieważ ok. miesiąca temu było 

mieszkanie w Saminie (centrum), przy samej drodze o pow. powyżej 20 m2 (pokój z kuchnią) 

do nabycia nawet za darmo. Nadmienił, że obecnie znalazła się już osoba zainteresowana 

nieruchomością i dokonywane są formalności notarialne. Dodał, że nie wiedział, że gmina jest 

zainteresowana nabywaniem lokali. Radny nadmienił, że stoi pustostan w Saminie, pokój z 

kuchnią znajdujący się w tej samej lokalizacji, co wcześniej wspomniana nieruchomość. 

Należało by podjąć działania w celu uzyskania danych właściciela nieruchomości i dopytać o 

szczegóły jej nabycia do zasobu gminy. 
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Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska poinformowała, że sytuacja matki z trójka dzieci 

nie jest odosobniona, ponieważ do urzędu wpływa bardzo duża ilość podań osób starszych jak 

również rodzin z dziećmi z prośbą o udostępnienie lokalu socjalnego, bądź lokalu do 

wynajęcia. Pani Zastępca nadmieniała, że gmina ma możliwość pozyskiwania lokali od osób 

prywatnych, dlatego też informacje o zbywaniu nieruchomości od osób prywatnych będą mile 

widziane w urzędzie. 

Radny Pan Michał Mielczarek zapytał, kto jest właścicielem nieruchomości wskazanej w 

projekcie uchwały? 

Zastępca Wójta w odp. poinformowała, że właścicielem mieszkania jest Pani Łuzińska 

Teresa. 

Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że kupując mieszkanie jednej osobie za moment 

pojawią się następni chętni. Radny zaproponował przekazanie sprawy do komisji 

budownictwa celem zapoznania się z sytuacją. 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska ustosunkowując się do powyższych wypowiedzi 

stwierdziła, że daleka jest „ślepemu” wierzeniu w to, co powiedzą inni. Osoba wskazana w 

podaniu przyjęła postawę bierną w zaistniałej sytuacji. Jednak przepisy o samorządzie 

gminnym mówią o tym, że gmina musi zapewnić lokal osobom, które tego lokalu nie mają. 

Przypadek matki z dziećmi opisanej w podaniu jest jednym z wielu. Obiektywnie patrząc ona 

też powinna okazać postawę czynną, aby poprawić warunki bytowe dla swoich dzieci.  

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Radnego Pana 

Marka Zalewskiego w sprawie przesunięcia niniejszej uchwały na następną sesje. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Projekt uchwały został przełożony na następną Sesję Rady Gminy Dąbrówno. 

 

Ad. 3 lit. e) w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Dąbrówno na rok 2016. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marek Zalewski przedstawił plan pracy komisji na 

2016 rok. Plan pracy stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Zmiana składu Rady z 11 na 10. Obrady opuścił Radny Pan Michał Mielczarek. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

Głosowanie: 
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 za – 10 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XIX/119/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu.  

 

Ad.7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Budownictwa, ochrony Środowiska 

i Mienia Komunalnego Rady Gminy Dąbrówno za rok 2015. 

Przewodniczący Komisji Budownictwa Pan Janusz Szraga przedstawił sprawozdanie, które 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag, w związku z czym Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Zmiana składu Rady z 10 na 11. Na obrady powrócił Radny Pan Michał Mielczarek.  

Głosowanie: 

 za -  11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących – 0 głosów 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad. 8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Planowania, Inicjatyw 

Gospodarczych oraz Rolnictwa za rok 2015.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Pan Michał Mielczarek przedstawił sprawozdanie z 

działalności komisji za rok ubiegły. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Zmiana składu Rady z 11 na 10. Obrady opuścił Radny Pan Janusz Szraga. 

Przewodniczący Komisji Pan Michał Mielczarek poinformował, że członkowie komisji w 

ubiegłym roku spotkali się tylko raz, ponieważ przed Sesją Rady Gminy zwoływane były 

wspólne posiedzenia wszystkich komisji, na których podejmowano rozmowy na poszczególne 

tematy związane również z komisją budżetu. Dodał, że na spotkaniu z Przewodniczącym 

Rady Gminy Dąbrówno ustalono, iż przed każdą Sesją poszczególne uchwały będą wysyłane 

do komisji celem ich analizy.  

Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 10 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 
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Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

Ad. 9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Spraw Socjalnych Rady Gminy. 

Zmiana składu Rady z 10 na 11. Na obrady powrócił Radny Pan Janusz Szraga.  

Przewodniczący Komisji Pan Piotr Sztymelski przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji za ubiegły rok. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

Ad. 11. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy Dąbrówno.  

Radny Pan Marek Zalewski stwierdził, że w protokole z poprzedniej Sesji Rady Gminy w pkt. 

„Sprawy różne” w wypowiedzi Pana Wójta dotyczącej budowy fermy trzody chlewnej w 

Saminie zawarta jest nieprawda. W protokole na pytanie dotyczące, w jaki sposób Pan Wójt 

chce pomóc mieszkańcom, aby tej fermy nie było zapisano odp. Wójta, że „Pan Wójt w odp. 

poinformował, że zgodnie z obowiązującymi przepisami i uzyskaniem pozytywnych opinii od 

odpowiednich instytucji badawczych „związany” będzie przepisami prawa przy wydawaniu 

dalszych opinii”. Pan Zalewski odczytał opinię Państwowego Powiatowego Inspektoratu 

Sanitarnego w Ostródzie, która jest negatywna odnośnie budowy fermy. Zdaniem Radnego 

protokół jest nie do przyjęcia. Stwierdził, że należy poczekać do powrotu Wójta z urlopu 

wypoczynkowego, aby Wójt się wypowiedział na ten temat. Decyzja należy do Rady.  

Innych uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 za – 0 głosów 

 przeciw – 3 głosy 

 wstrzymujących się – 8 głosów 

Protokół z XVIII Sesji Rady Gminy Dąbrówno nie został przyjęty.  

 

 

Ad. 12. Interpelacje i wnioski Radnych Gminy. 
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Radny pan Marek Zalewski zapytał, czy wiadomo coś w sprawie wycięcia drzewa przy 

aptece? 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska w odp. poinformowała, że do gminy nie wpłynęło 

żadne pismo w tej sprawie, pracownik urzędu, który wyciął to drzewo został ukarany naganą.   

Radny Pan Piotr Sztymelski poprosił o interwencje w sprawie drogi powiatowej do Osiekowa, 

która jest wąska, a na dodatek ruch utrudniają wystające drzewa (lipy).  

Pan Wojciech Zakrzewski pracownik Urzędu Gminy poprosił o złożenie wniosku w tej 

sprawie w formie pisemnej. 

Radny Pan Janusz Szraga zapytał, czy jest coś wiadome w sprawie rekultywacji jeziora w 

Saminie? 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska udzieliła odp. w tej sprawie.  

Radna Pani Joanna Kaźmierska zwróciła się z prośbą o zobligowanie właścicieli działek (w 

rynku) do utrzymania na nich należytego porządku. 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz w odp. poinformowała, że zostanie sprawdzone, 

czy zostały wystosowane odpowiednie pisma w tej sprawie. 

Radny Pan Piotr Sztymelski zapytał, czy wyjaśniła się sprawa stadionu w Dąbrównie? 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska w odp. poinformowała, że z wstępnych informacji, 

wynika, iż został już przygotowany akt oskarżenia wobec kilku osób, jednak na konkrety 

trzeba poczekać.  

 

Ad. 13. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Krzemiński powrócił do wniosku mieszkańca 

Dąbrówna o umorzenie należności za wodę i ścieki, które zostało odłożone z poprzedniej 

Sesji, celem uzupełnienia informacji od kiedy powstało zadłużenie. Radni zostali 

poinformowani o okresie, w jakim powstało zadłużenie (XII.2014 – XII.2015) .  

Radna Pani Joanna Kaźmierska złożyła wniosek o imienny zapis głosowania w protokole. 

Dodała, ze odzew społeczeństwa jest taki, że jeśli Rada umorzy to zadłużenie inni mieszkańcy 

również przestaną uiszczać opłaty. 

Radca Prawy zauważył, że umarzanie zadłużeń jest kompetencją Wójta, a Rada działa jako 

głos doradczy Wójta. 

Radny Pan Michał Mielczarek dodał, że na poprzedniej Sesji zadał pytanie, jak Pan Wójt 

zapatruje się na tą sprawę, ponieważ Radni udzielają tylko „swoistego” pozwolenia 

Przewodniczący Rady nadmieniał, że Wójt może umorzyć zadłużenie do wysokości 2 tys. zł. 

bez zgody Rady, w przypadku wyższych kwot Wójt musi zwrócić się do Rady o zgodę. 
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Zdaniem Radnego Pana Mielczarka na Radę spada obowiązek podjęcia decyzji, czy 

zadłużenie ma zostać umorzone czy też nie. Radny przytoczył sprawę z poprzedniej kadencji, 

kiedy dokonywano umorzenia zaległości dotyczącego zakładu mięsnego i sam głosował za 

umorzeniem argumentując swoją decyzję tym, że zakład ten dał zatrudnienie dużej ilości 

osób. Jednak dziś wychodzi z założenia, że Rada nie będzie w nieskończoność dokonywała 

umorzeń.  

Radny Pan Marek Zalewski stwierdził, że nie ma nic przeciwko imiennemu zapisowi wyniku 

głosowania w tej sprawie. Dodał, że dwa miesiące temu Rada Gminy również umarzała 

zaległość mieszkańcowi Gminy Dąbrówno i wszyscy głosowali jednomyślnie i niekonieczny 

był zapis imienny wyniku głosowania.    

Po burzliwej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Krzemiński poddał wniosek 

Radnej Pani Joanny Kaźmierskiej pod głosowanie w sprawie imiennego zapisu wyniku 

głosowania. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek mieszkańca Gminy Dąbrówno o umorzenie 

zadłużenia za wodę i ścieki. 

Głosowanie: 

 za – 2 głosy (Janusz Szraga, Marek Zalewski) 

 przeciw – 4 głosy (Joanna Kaźmierska, Mariola Kilian, Honorata Wolska, Andrzej   

                                           Krzemiński) 

wstrzymujących się – 5 głosów (Piotr Sztymelski, Bogumił Garnek, Jacek    

                      Królikowski, Michał Mielczarek, Jadwiga Wańkowicz) 

Wniosek został zaopiniowany negatywnie i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Krzemiński poinformował, że w dniu 02.03.2016 

r. do Rady Gminy wpłynęło pismo lokatorów, którzy obecnie zajmują lokal położony w 

budynku byłej szkoły w Saminie. Są oni przeciwni sprzedaży budynku szkoły wraz z 

lokatorami. Przewodniczący odczytał pismo w tej sprawie, które stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu.  

Przewodniczący kontynuując poinformował, że przetarg na opisaną nieruchomość się nie 

odbył. Ponadto w dniu 08.03.2016 r. odbyło się spotkanie Przewodniczących Komisji Rady 
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Gminy Dąbrówno, Wiceprzewodniczącej Rady Gminy oraz Pana Wójta, na którym podjęto 

dyskusję w tej sprawie i Pan Wójt zapewnił, że zostanie udzielona stosowna odpowiedź w tej 

sprawie, pismo zostanie również przesłane Radnym. Jednak niestety nikt z Radnych takiego 

pisma nie otrzymał.  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska poinformowała, że Pan Wójt obecnie przebywa na 

urlopie wypoczynkowym, zapewniła jednak, że pismo w tej sprawie zostanie wystosowane w 

najbliższym czasie. Dodała, że pracownik urzędu zajmujący się mieniem komunalnym 

realizował uchwałę, która była podjęta w roku ubiegłym i najprawdopodobniej nieświadomie 

podawał mylne informacje. Ponadto dyskusje o sprzedaży budynku szkoły w Saminie były 

podejmowane już wcześniej.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Krzemiński stwierdził, że był zaskoczony 

omawianym pismem, ponieważ był przekonany, iż sprawa jest wyjaśniona z lokatorami.  

Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że nie rozumie zaistniałej sytuacji, ponieważ Wójt 

zapewniał, że wszystko jest ustalone, a tu nagle pojawia się takie pismo. Co się stało, że 

lokator zmienił zdanie, jeżeli wszystko było już ustalone? Zdaniem Radnego sprawa wymaga 

szczegółowej dyskusji.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że należy poczekać na pismo Pana Wójta.  

Radny Pan Piotr Sztymelski poinformował, że Wójt zapewniał Radę, że wszystko jest 

ustalone w tej sprawie, a teraz pojawiają się takie niejasności.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo od Stowarzyszenia Przyjaciół Szkoły 

Podstawowej w Dąbrównie „Nasze Dzieci” . Pismo stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Radna Pani Joanna Kaźmierska dodała, że dzięki pomocy Pani Doroty Szczurowskiej 

napisany został projekt pod nazwą „Działamy Wspólnie”, którego celem jest zaangażowanie 

młodzieży w życie społeczne naszej gminy. Umożliwi to im prawo do dyskusji i pewnej 

decyzyjności w sprawach z nimi związanych. Jednym z efektów projektu będzie powołanie 

Młodzieżowej Rady Gminy, która będzie działała na podobnych zasadach jak obecna Rada 

Gminy Dąbrówno.  

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński kontynuując poinformował, że do Rady 

Gminy w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo od OSP w Gardynach dotyczące pomocy w 

kwestii problemu z samochodem bojowym jednostki. Przewodniczący odczytał pismo, które 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Radny Pan Michał Mielczarek dodał, że problem samochodu strażackiego był zgłaszany 

wielokrotnie i niezrozumiałym jest fakt dlaczego ktoś, kto wziął za to pieniądze – nasze 

pieniądze publiczne i zobligował się do naprawy pojazdu powinien się z tego należycie 
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wywiązać. A niestety jednostka OSP w Gardynach w dalszym ciągu ma w posiadaniu 

samochód bezużyteczny - niesprawny. Radny nadmienił, że zgłaszano Wójtowi, że kwota 3 

tys. zł. zabezpieczona w budżecie gminy nie wystarczy. Silnik, nawet z Internetu, jak Pan 

Wójt proponował jest równoważny z środkami zabezpieczonymi w budżecie gminy, a 

konieczna jest jeszcze wymiana akumulatorów, które się wyczerpały. Dodał, że naprawie 

podlegało również ładowanie, które niestety nie zostało wykonane.  

Kontynuując Rady dodał, że lata wstecz (II kadencja) działy się takie rzeczy wielokrotnie i 

nikt nie ponosił za to odpowiedzialności. Wydawane są pieniądze publiczne, gdzie rzekomo 

coś się robi, a faktycznie się nie robi nic. Radny poinformował, że proponował jeśli mechanik 

zepsuł ten samochód, a go nie naprawił, to powinien go wziąć i na zasadzie rękojmi 

doprowadzić do stanu używalności. Walka ta toczy się od kilku miesięcy, OSP w Gardynach 

otrzymuje zgłoszenia wyjazdu do pożarów i co ma zrobić skoro wóz strażacki jest 

niesprawny? 

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska zapytała, ilu letni jest samochód strażacki OSP w 

Gardynach? 

Radny Pan Michał Mielczarek dodał, że nie ma to znaczenia, ponieważ w ocenie innego 

mechanika wóz bojowy jednostki strażackiej nie jest w złym stanie ogólnym. Chodziło o 

wymianę dwóch usterek i mechanik, który podjął się naprawy został poinformowany, co ma 

zostać zrobione, a w rezultacie samochód stał się całkowicie niesprawny.  

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska stwierdziła, że omawiany wóz bojowy ma 40 lat. 

Dodała, że jutro zaczyna się konkurs na straże pożarne dotyczący ich wyposażenia, do 

którego istnieje możliwość przystąpienia, ale spełniając uprzednio określone warunki. Jednym 

z nich było określenie ilości wyjazdów do pożarów. 

Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że OSP Gardyny nie mogła uczestniczyć w akcjach 

z powodu braku wozu strażackiego. 

Pani Dorota dodała, że ilość wyjazdów dotyczyła roku 2014, w którym OSP Gardyny 3 razy 

wyjechało do pożaru. Poza tym samochód 40 - letni nie będzie funkcjonował w pełni 

sprawnie i niestety ale trzeba mieć tego świadomość i wówczas trzeba się zastanowić czy 

warto go remontować, czy też postarać się o pozyskanie środków i zakup innego pojazdu 

bojowego dla jednostki. 

Radny Pan Michał Mielczarek zapytał, czy osoba która zobowiązała się do wykonania 

powierzonego mu zadania i otrzymała za to wynagrodzenie, a nienależycie wykonała te 

zadanie powinna w ramach rękojmi wykonać naprawę? 
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Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska w odp. powiedziała, że tak, to są pieniądze 

publiczne.  

Kontynuując Radny zapytał, kto powinien się tym zająć gmina, czy też OSP Gardyny? 

Zastępca Wójta w odp. poinformowała, że zostanie sprawdzona umowa z mechanikiem na 

naprawę wozu strażackiego OSP Gardyny. Kontynuując poprosiła, aby w przyszłości 

wszelkie wnioski składać w formie pisemnej, co pozwoli na uniknięcie powtarzających się 

sytuacji, że coś zostało zgłoszone w formie ustnej, a nie zostało do dnia dzisiejszego 

wykonane.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy droga w miejscowości Marwałd (Radomek) od cmentarza 

do Państwa Kupniewskich będzie remontowana? 

Pan Wojciech Zakrzewski stwierdził, że żadne pismo w tej sprawie nie wpłynęło do urzędu, 

jednak remont dróg jest poważnym problemem naszej gminy, a pieniądze na ten cel są 

znikome. Pan Zakrzewski dodał, że wystosowane zostało pismo do Sołtysów naszej gminy o 

składanie wniosków do końca marca br., w których wskazane zostaną drogi wymagające 

remontu. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zakup tablicy informacyjnej dla sołectwa Marwałd. 

Zastępca Wójta zapewniła, że tablice zostaną zakupione do końca roku.  

Kontynuując Przewodniczący poruszył temat koszy na śmieci. Poprosił o wymianę koszy, 

które znajdują się na przystankach gminnych, ponieważ niektóre z nich nie nadają się już do 

użytku.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał Radnym o obowiązku złożenia oświadczenia 

majątkowego oraz o dokonaniu wyboru wiceprzewodniczących poszczególnych komisji.  

Radny Pan Michał Mielczarek powrócił do tematu wozu strażackiego pytając, co ma 

powiedzieć ludziom, ponieważ odpowiedzi nie uzyskał do dnia dzisiejszego, a Pan Wójt 

otrzymał to pismo w dniu 06.02.2016 r. i ustawowe 30 dni na odpowiedź już minęło.   

Zastępca Wójta Pani Dorota Szczurowska w odp. poinformowała, że dopóki Rada Gminy nie 

podejmie działań w tej sprawie, to z braku środków nie zostanie to wykonane. Dodała, że 

jeżeli za pośrednictwem Pani Skarbnik nie znajdą się środki na remont tego samochodu to 

niestety, ale naprawa wozu bojowego nie będzie możliwa. Sprawa powinna zostać skierowana 

do odpowiedniej komisji Rady Gminy Dąbrówno celem jej rozpatrzenia, zorientowania się w 

ewentualnych kosztach naprawy.  

Radny Pan Michał Mielczarek zapytał, czy OSP Gardyny powinna poszukać firmy, czy też 

osoby prywatnej, która dokona wyceny naprawy pojazdu, czy też urząd ma się tym zająć z 

uwagi na przynależność OSP do Urzędu Gminy? 
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Zastępca Wójta w odp. poinformowała, że sprawą powinien zająć się Urząd Gminy.  

Reasumując Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że nie widzi żadnych przeszkód, aby 

Przewodniczący Komisji Budżetu zwołał posiedzenie komisji i zajął się tą sprawą.  

Radny Pan Janusz Szraga poinformował, ze na działce, która znajduje się koło cmentarza 

powojennego w Osiekowie jest „posusz”, który można byłoby wyciąć po uzyskaniu 

odpowiedniej zgody i drewno wykorzystać na jakiś praktyczny cel.  

Ponownie została podjęta dyskusja o przystankach gminnych i ustawieniu na nich koszy na 

śmieci.  

Sołtys Sołectwa Samin poprosiła o podjęcie działań w sprawie udrożnienia drogi na łąki 

między byłym sklepem Pana Ratajczaka, a blokami w miejscowości Samin, ponieważ obecnie 

nie ma dostępu – wjazdu na łąkę.  

Pan Wojciech Zakrzewski poprosił o zgłoszenie sprawy na piśmie, ponieważ takich zgłoszeń 

jest bardzo dużo.  

Poruszony został temat przynależności cmentarzy położonych na terenie Gminy Dąbrówno. 

Pani Dorota Szczurowska zaprosiła do Urzędu Gminy celem złożenia stosownych wniosków 

w formie pisemnej. 

Sołtys Sołectwa Tułodziad poinformowała, że po ostatniej wycince drzew na cmentarzu 

powojennym w Tułodziadzie pozostał nieporządek poprosiła o interwencję w tej sprawie.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie XIX 

Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Dorota Kędzierska 


